
 

 

Nesodden Arbeiderparti 

 
                        Innkalling til Årsmøte 

Tirsdag 14. 2- 2017 kl 19.00 på Fjellstrand Folkets hus. Fremmøte fra 

kl 18.30 for registrering. 

 

Dagsorden for årsmøte: 

1. Åpning – vi synger Samholdssangen (se siste side) 

2. Konstituering. 

 Godkjenning av dagsorden og forretningsorden 

 Valg av dirigent og to sekretærer 

 Valg av to til å undertegne protokollen og to til tellekorps. 

3. Årsberetninger 

4. Regnskap og budsjett 

5. Vedtektene 

6. Innkomne Forslag 

7. Valg 

8. Stortingsvalget 2017 (Valgkampopplegget) 

9. Avslutning – vi synger Ta hverandre i hånda og hold (se siste side) 
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Forretningsorden ved årsmøter i Nesodden Arbeiderparti  

1. Møtet er åpent for partimedlemmer og medlemmer av AUF som er ajour med sin 

kontingent.   

2. Til å lede møte velges en dirigent og to sekretærer. Protokollen skal kun inneholde saken, 

hvem som har hatt ordet, forslag og vedtakene.   

3. Ingen har rett til å få ordet mer enn to ganger til samme sak. Med unntak av innledere, er 

taletiden 5 minutter første gang og 3 minutter annen gang. Dirigenten kan når det er 

påkrevd stille forslag om- ytterligere forkorting av taletiden og sette strek med de 

inntegnede talere. Til forretningsorden gis ingen ordet mer enn en gang og høyst et 

minutt til hver sak. Med unntak av innledere kan talerne snakke fra sin plass i salen.   

4. Forslag må leveres skriftlig til dirigenten og undertegnes av forslagsstilleren. Innsendte 

forslag ansees som opptatt. Saker som ikke har noen forbindelse med sakene på 

Dagsorden kan ikke behandles.   

5. Alle saker avgjøres med alminnelig flertall (absolutt flertall), ved stemmelikhet er forslaget 

forkastet. Dersom 10 stemmer krever det, stemmes det skriftlig. To personer velges 

som tellekorps ved møtets start, de teller uavhengig av hverandre alle stemmene og 

rapporterer resultatet til dirigenten.   

6. Blir det fremsatt forslag om utsettelse under behandlingen av en sak (Utsettelsesforslag) 

skal det tas opp til avstemning etter at en for- og en i mot utsettelse har hatt ordet. Blir 

forslaget vedtatt er saken dermed ferdig for dette møte.   

7. Det velges to personer til å undertegne protokollen.   

 

 

 

 

 

 

 

Styrets forslag til årsmøtefunksjonærer: 
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Dirigent: Amund Vik 

 

Sekretærer: Tone Frønes og Petter Moen 

 

To til å undertegne protokollen: Mari Giske og Fred Mehlum Karlsen 

 

Tellekorps: Per Tjernshaugen og Berit T Rønning 

 

 

 

 

Styrets forslag til Valgkomite: (Vedtektenes § 3.6) 

 

Leder: Henrik Thune (Gjenvalg) 

 

Nestleder: Liv Jessen (ny) 

 

Kim Tomas Klevengen (gjenvalg) 

 

Anne Lise Hilmen (ny) 

 

Varamedlem: Karl Rogne (ny) 

 

Varamedlem: Berit T Rønning 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Årsberetning  
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Nesodden Arbeiderparti 2016  
En må vel kunne sies at året 2016 ble et noe spesielt år, vi feiret 100 år, det 

var folkeavstemming om vi skulle bli en del av en ny Follokommune og en sterk uenighet om 

vi skulle innføre Eiendomsskatt i inneværende valgperiode. Ellers må vi vel kunne si året har 

vært aktivt på en rekke fronter. Ordføreren vår er nominert på 3. plass på Akershus 

Arbeiderpartis liste til Stortingsvalget 2017 og det blir en lang og krevende valgkamp, Etter 3 

år med en H/Frp Regjering virker det som Arbeiderpartiets muligheter er store for å overta 

etter valget.   

Folkeavstemningen sa klart ja til at Nesodden kommune skulle forbli som egen kommune, 

Fylkesmannen gikk senere inn for at Nesodden skulle gå inn i Oslo, men siste ord er ikke sagt 

før Stortinget behandler saka i 2017. Ellers har NAp vært aktive for å få til en god utvikling 

av Fagerstrand og i den forbindelse promotert EL-fergekonseptet. Kommunestyregruppa 

viderefører samarbeidet med H og Mdg, spesielt i forbindelse med et krevende budsjett. Vi 

har fått 15 nye medlemmer og de er svært velkomne. Vi hadde imidlertid 16 medlemmer som 

ikke hadde betalt kontingenten for 2016 så ved årsskifte har vi 161 medlemmer 

med ajour medlemskontingent. 15 medlemmer har i år fått 40 års nåla - gratulerer!   

Styret i perioden har bestått av:  

Leder: Jan Kristian Balstad  

Nestleder: Hanna Krange  

Kasserer: Sidsel Tjernshaugen  

Sekretær: Lars Røseg  

Kvinnekontakt: Therese Thoren  

Styremedlem: Mari Giske (har trukket seg i perioden av helsemessige grunder)  

1. Varamedlem: Lars Petter Endresen  

2. Varamedlem: Berit T Rønning  

3. Varamedlem: Ståle Smith  

I tillegg har Gruppeleder Truls Wickholm og AUF leder Oskar Aartun møtt med alle 

rettigheter og ordfører Nina Sandberg, Fylkestingsrepresentant Johannes D Giske og leder av 

seniorgruppa Karl Rogne har møtt med tale- og forslagsrett.  

(Merknad: I henhold til vedtektene ble det valgt et styremedlem for mye på årsmøte i 2016, 

etter at Mari Giske har trukket seg er styret ved utgangen av valgperioden slik vedtektene 

foreskriver).  

Styrets arbeid.  

 

Det har vært avholdt 13 styremøter i perioden, 6 på våren og 7 på 

høsten/vinteren. Utfordringen er å finne tider for styremøtene som passer alle, de fleste 

møtene har vært på tirsdager kl 19.30, og lagt til Tangenten. Oppmøte på styremøtene har 

stort sett vært bra.    

  

For styret har saken om Kommunesammenslåing og Eiendomsskatt vært krevende saker. Om 

Kommunesammenslåingen med Follo har det i partiet vært bred enighet under hele 

prosessen, mens Eiendomsskattesaken har vært en betydelig utfordring. 

Saken er vanskelig fordi meningene blant medlemmene er svært delte.  

Samarbeidet med AUF har blitt bedre etter at AUF hadde ekstraordinært årsmøte og valgte 

nye ledelse. Samarbeidet med Fagforbundet har kommet i gang og styret har som ambisjon å 

få til en samarbeidsavtale.   

Tre av styrets medlemmer tiltrer kommunestyregruppa, de tre er Sidsel Tjernshaugen, Lars 

Petter Endresen og Jan Balstad.  

Representasjon:  
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Til representantskapet i Akershus Arbeiderparti: Jan Kr Balstad med Truls Wickholm som 

vararepresentant og Hanna Krange som representant med Therese Thoren som 

vararepresentant. Det har vært to fellesmøter med fylkestingsgruppa, JanB møtte på begge.  

Nominasjonsutvalget i Akershus AP har Rikke Lind møtt.  

Følgende representanter møtte i Akershus Arbeiderpartis Årsmøte: Jan Kr Balstad, 

Sidsel Tjernshaugen, Oskar Aartun, Thobias Thune, Tone Frønes, Ingrid Haltbakken, Are 

Diesen.    

Nominasjonsmøte i Akershus AP: Jan Kr Balstad, Hanna Krange, Lars Røseg. Rikke Lind, 

Therese Thoren, Oskar Aartun og Tobias Thune. m 

Ordfører: Nina Sandberg.  

Ledelsen av Kommunestyregruppa; Truls Wickholm, gruppeleder og Tone Frønes 

nestleder.  

Kommunstyregruppa: Våre 9 faste medlemmer av Kommunestyret, de tre første 

vararepresentantene og partileder pluss to oppnevnt av partistyret. 

Valgkomiteen har bestått av Tone Frønes, Henrik Thune, Kim Tomas Lavendel Klevengen, 

Mari Giske, Trygve Svensson og en representant fra AUF.  

Revisjonskomiteen har bestått av Svein Helge Johansen (leder) og Anne Lise Hilmen med 

Svein Rødsten som varamedlem.  

AUF; Ledere i perioden har vært Juni Moltubak og Oskar Aartun.  

  

Møtevirksomheten  

8. mars arrangerte Kvinnekontakten det tradisjonelle opplegget for Kvinnedagen (se bilag).  

5.april hadde vi Stortingsrepresentant og nyvalgt leder av Akershus Arbeiderparti 

Sverre Myrli på besøk. Han snakket om politiske utfordringer sett fra Akershus og 

understreket hvor viktig valget i 2017 blir.   

1. mai arrangementet ble som vanlig gjennomført Folkets Hus, Fjellstrand.   

Godt med folk og god stemning som vanlig. 1. mai-taler var Stortingsrepresentant Marianne 

Martinsen, flott tale, flott underholdning ved Mari Giske og Ingrid Økeland. Takk til 

seniorene som tok jobben på kjøkkenet og alle de som ga flotte gevinster til lotteriet!  

2.mai hadde vi et medlemsmøte som bare dreide seg om Kommunereformen, her gikk vi 

tilbake til vårt prinsipprogram som slår fast at vi skal bygge vårt syn på kunnskap og i dialog 

med befolkningen på Nesodden. En uttalelse som inneholdt betydelig skepsis ble vedtatt.  

10.mai hadde vi medlemsmøte med Odd-Inge Kvalheim fra Arbeiderpartiets internasjonale 

utvalg. Temaet var Arbeiderpartiet og handelspolitikken, med særlig vekt på WTO, 

EØS, TTPI og TISA. I debatten kom det fram spørsmålet om hvorfor en gikk på utsiden av 

WTO som tradisjonelt har vært Norges basis for global handel. Mange spørsmål ble knyttet 

til TISA og hvordan TISA vil virke inn på offentlig velferdsproduksjon.  

Vi prøvde oss den 28.mai med et "Time med mening" på Flasken. Nina Sandberg innledet 

om Kommunereformen og Jan B ledet debatten. Såpass vellykket at styret bestemte at vi 

skulle fortsette på høsten.  

 

23.august hadde vi medlemsmøte hvor Tone Frønes redegjorde for utredningsgruppen om 

kommuneøkonomien hun hadde ledet og Truls Wickholm innledet om kommuneøkonomien. 

Dette hadde som bakgrunn Årsmøtevedtaket fra januar hvor det het at "forslag medlemsmøte 

måtte komme fram til kunne tas inn i budsjettet"   

10. september ny "Time med mening" på Flasken. Berit T Rønning er ansvarlig for disse 

arrangementene. Denne gangen var det Trygve Nordby (tidligere UDI) som innledet om 

innvandringspolitikk. Godt fremmøte og fin debatt. Liv Jessen ledet debatten.  

26.september hadde vi medlemsmøte med Stortingsrepresentant Marianne Aasen, hun 

snakket om skolepolitikk. Skolepolitikk er et av de spørsmål flest velgere er opptatt av og det 
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er viktig at Arbeiderpartiets politikk på område blir anerkjent av velgerne. I tillegg valgte vi 

våre representanter til Nominasjonsmøtet i Akershus. De valgte var JanB, Hanna Krange, 

Sidsel Tjernshaugen, Rikke Lind, Therese Thoren, Oskar Aartun og Truls Wickholm.  

29.september hadde vi et ekstraordinært årsmøte om eiendomsskatt. Møtet vedtok at 

kommunestyregruppa skulle utarbeide et forslag til det ordinære årsmøte i 2017. 
15.oktober var det nytt " Time med mening " på Flasken mellom 12.00 og 13.00. Vår egen 

Petter Moen snakket om skolepolitikk, både på nasjonalt og lokalt plan. Han la spesielt vekt 

på uteskolen og voksentettheten i barnehagene som tiltak for de som trenger litt ekstra. Igjen 

et bra arrangement, Berit T Rønning ledet debatten.  

20.oktober ble det avholdt et Faglig/Politisk møte i samarbeid med Fagforbundet. Truls 

Hansen fra Fagforbundet og Eirik Aarek fra Ap orienterte om temaet, og møte ble enige om 

at en skulle fortsette samarbeidet, eventuelt inngå en samarbeidsavtale.  

24.oktober hadde vi Medlemsmøte med seniorøkonom Eystein Gjeldsvik fra LO som 

innleder. Han snakket om Regjeringens statsbudsjett, Aps alternativer og LOs kritiske syn på 

budsjettet.   

Møte valgte også en Valgkamp komité for Stortingsvalget i 2017.   

5.November og vi startet med " Time med mening ", denne gangen uten innleder fra 

Nesodden Næringsråd som var blitt forhindret fra og komme.   

Vi diskuterte likevel næringspolitikken på Nesodden etter noen innledende betraktninger 

fra JanB. Det ble en fin debatt og etter forholdene en god time.  

21.november hadde vi medlemsmøte for å velge ny ordførerkandidat fordi nominasjonsmøte 

i Akershus Ap hadde valgt Nina Sandberg inn på 3. plass på lista til Stortingsvalget 2017.   

Dette er en plass på lista som fører til sikker Stortingsplass. Vårt valgsamarbeid med H 

og Mdg tilsier at Arbeiderpartiet fortsetter å ha Ordføreren også de siste to årene av 

perioden noe de to partiene har bekreftet.    

Truls Wickholm ble her valgt som vår nye Ordførerkandidat.  

3.desember hadde vi "Time med mening" igjen om næringsutviklingen på Nesodden. 

Torgeir Koteng fra Nesodden Næringsråd som innledet og timen ble ledet av JanB.  Flott 

avslutning på høstens "Timer med mening", Takk til Berit T Rønning som har stått for 

arrangementene.  

 

 

Krevende saker 

 
Kommuneøkonomi  

Årsmøte i 2016 satte ned et utvalg for å se på alle sider av Kommunens økonomi fram til 

budsjettbehandlingen for 2017. Utvalget besto av en fra Kommunestyregruppa, en fra 

partistyret og en fra AUF.. Tone Frønes ledet gruppen som ellers besto av Bjørn Rudaa og en 

fra AUF. Utredingen forelå i mai. Utredningen som 

ikke hadde noe med om Eiendomsskatt ble oversendt kommunestyregruppa, men ble først 

behandlet på medlemsmøte etter ferien.  

  

Eiendomsskattesaken har vært en betydelig utfordring i 2016.   

Årsmøte i 2015 avviste et forslag om å be Rådmannen utrede spørsmålet om Eiendomsskatt 

og innføring av dette i kommende periode. Årsmøte i 2016 satte ned et utvalg for å se på alle 

sider av Kommunens økonomi fram til budsjettbehandlingen for 2017. Utvalget kom med sin 

innstilling i mai. Kommunestyret vedtok før sommeren å be Rådmannen utrede 

Eiendomsskatt. Styret innkalte til et medlemsmøte i august for å drøfte kommunens økonomi 

og vår egen økonomiutredning.  Truls Wickholm og Tone Frønes innledet til 

diskusjon.  Rådmannens utredning forelå i slutten av august, og styret innkalte til et 
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ekstraordinært årsmøte for å behandle spørsmålet om innføring av Eiendomsskatt på 

Nesodden. Saken har tre vanskelige sider, synet på kommunens økonomi, innføre 

Eiendomsskatt uten at det står noe om det i inneværende kommuneprogram og at det er 

uenighet om denne skatteformen.  

29.september hadde vi saken på ekstraordinært årsmøte. I henhold til vedtektene er det 

Kommunestyregruppa som innstiller i slike saker. Truls Wickholm orienterte om kommunes 

økonomi, men kommunestyregruppa hadde ikke kommet fram til en felles innstilling. Tone 

Frønes fremmet et forslag om å utsette saken til neste kommunevalg. Utsettelsesforslaget 

oppnådde ikke flertall.  Vi fikk deretter en generell debatt om Eiendomsskatt. Konklusjonen 

på debatten ble at kommunestyregruppa skal utarbeide et forslag som skal behandles på vårt 

ordinære årsmøte i 2017.  

 

Fagerstrand   

Fagerstrandvedtaket fra årsmøtet 2016 skulle følges opp med en utredning: En gruppe 

bestående av Hanna Krange, Ståle Smith og Jan B fikk oppgaven. Da den forelå ble den 

presentert i en Work-shop med H og Mdg. Utviklingen av Fagerstrand er nå i full gang.   

Reguleringsplan for sentrum og planleggingen av den gamle Statoil tomta er nå i gang og vårt 

krav om å tilrettelegge for folkeliv og næringsutvikling i strandsonen er med i prosjektet. 

Vårt ønske om en helhetlig plan for hele Fagerstrand virker det som Kommunen ikke har 

kapasitet til.  

 

Kommunesammenslåing   

Rådmannen kom med en utredning med 4 alternativer, disse ble lagt til grunn for 

en innbygger-undersøkelse og et folkemøte uten at noen av alternativene fikk støtte. H var 

eneste parti som ivret for sammenslutning. Under prosessen gikk de øvrige Follokommunene 

sammen om en intensjonsavtale som ble drøftet i kommunene. Vi var på bakgrunn av den 

svake støtten folk hadde gitt de 4 alternativene, ikke klar for noen Folkeavstemning om 

saken, men da Folloavtalen forelå snudde vi og gikk inn for å legge Folloalternativet ut til 

Folkeavstemming. Folkeavstemmingen fikk dårlig deltakelse, men bekreftet støtte til at 

Nesodden skulle forbi som egen   

Senere har Fylkesmannen foreslått at Nesodden skal inn i Oslo og saken kommer til 

Stortinget i 2017.   

  

Medlemskontakt og medlemsverving.  

Kontakten med medlemmene har først og fremst vært gjennom medlemsmøtene, 

seniorgruppa, Kvinnekontaktene og "time med mening". Møtene har vært godt besøkt, men 

det er plass til flere. Temaene på møtene har vært aktuelle og mange har deltatt i debattene.  

Medlemsvervingen går tregt, vi har fått 15 nye medlemmer i 2016, men noen er også 

strøket/utmeldt i perioden. Vi har hatt en verveaksjon organisert av Akershus Arbeiderparti, 

den fortsetter etter årsskifte. Det har vært gjort forsøk på å gjøre nyinnmeldinger enklere.  

  

Valgkampen tidlig i gang.  

Fra Arbeiderpartiet sentralt og fra Akershus er det oppfordret til å komme i gang 

med forberedelsene til valgkampen allerede høsten 2016. Vi begynte tidlig å diskutere vårt 

opplegg, men det skulle vise seg at det å samle folk ikke var så lett. Valgkamputvalg ble valgt 

og består av Kim Tomas Klevengen, Therese Thoren og Johannes D Giske. Også LO har 

engasjert seg i organiseringen av "Rød/grønn valgseier i Follo", de fleste kommunepartiene 

som føler seg hjemme i dette opplegget deltar, også vi har vært tilstede på møte. Ved slutten 

av 2016 lå Arbeiderpartiet og de øvrige partiene på rød - grønn side godt an på 
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meningsmålingene. Uro på borgerlig side ved budsjettbehandlingen på slutten av året bidro til 

dette.  

 

Nesodden Arbeiderparti 100 år  

16. Februar 2016 ble Nesodden Arbeiderparti stiftet i følge fanen som på dette tidspunkt var 

til reparasjon.   

  

Det skulle derfor gå fram til 1. mai før vi kunne bestemme at vi ville feire dette så fort det lot 

seg gjøre. Datoen ble bestemt i samråd med Jonas Gahr Støre som ble hovedtaler på 

arrangementet.  

 

Feiringen foregikk som et familiearrangement på gården til Kari Agor og Bengt Calmeier, 

takk til dem begge. Det var taler av Jan Balstad, Nina Sandberg, Jonas Gahr Støre og AUF 

lederen Mani Hussaini. Underholdning av Torun Kirby Torbo, fløyte, Julie Engelsviken, sang 

og gitar, Sarah-Jane Summers, fele og Juhani Silvola, gitar. Flott musikk og sang!    

Vi hadde også 2 seminarer om hhv Fagerstrand og Kulturutfordringer på Nesodden. Arkitekt 

Tanja Lie og Kim Tomas Klevengen innledet. Klovnen Knut avsluttet det hele til stor stas for 

ungene. 

 

Nominasjonskomite og nominasjon av Stortingsrepresentanter fra Akershus. 

Nesodden Arbeiderpartis representant i Nominasjonskomiteen til Akershus Ap har vært 

Rikke Lind. Da Gunnvor Eldegård fra Ski trakk seg åpnet 3. plassen seg og Nina Sandberg 

fra Nesodden ble foreslått av Nominasjonskomiteen på denne plassen. Listeforslaget ble 

behandlet på Nominasjonsmøte i Akershus 22. Oktober. Her ble Nina valgt som nr 3 på lista. 

Den endelige lista ligger ved som bilag til beretningen.  

 

Ny Ordfører etter Stortingsvalget i september 2017.  

Etter Nominasjonsmøte i Akershus Ap som valgte vår Ordfører Nina Sandberg inn på 3. plass 

noe som tilsier at hun kommer til å bli Stortingsrepresentant i neste periode 2017 – 2021 ble 

spørsmålet for oss, hvem skulle overta Ordførervervet.   

Det var viktig å få en avklaring så snart som mulig. De valgbare er i henhold Kommuneloven 

kun medlemmer av Formannskapet i kommunen, og det er Kommunestyret som skal velge.  

En arbeidsgruppe fra styret og gruppa ble nedsatt, og besto av Jan Balstad, Henrik Thune, 

Cathrine Kjenner Forslund, og Hanna Krange. Gruppas forslag ble sendt medlemmene og 

behandlet på medlemsmøtet 21.11.   

Forslaget fra gruppa var at Truls Wickholm ble vår nye Ordførerkandidat. Forslaget var 

enstemmig. Vi informerte H og Mdg i henhold til samarbeidsavtalen med 

dem. Medlemsmøte 21. november 2016 valgte enstemmig Truls Wickholm (38) som vår 

kandidat til Ordførervalget som skal finne sted umiddelbart etter at det nye Stortinget er valgt 

i 2017. Melding om valget ble også sendt de øvrige partiene i Kommunestyret. Nina blir da 

stortingsrepresentant. Etter å ha vært Nesoddens første kvinnelige Ordfører blir hun nå vår 

første stortingsrepresentant.   

Vår nye Ordfører har lang organisasjonspraksis, 10 år på Stortinget fra Oslo, har vært leder 

av Nesodden Ap og er nå leder av kommunestyregruppa. Skifte finner sted på det første 

kommunestyremøte etter valget i 2017.   

 

Akershus Arbeiderparti og Nesodden Ap  

Akershus Ap har satt i gang en rekke tiltak, verving, aksjoner osv i perioden, men på grunn 

av gjøremål knyttet til arbeidet med kommunereform på våren 
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og kommuneøkonomien inkludert Eiendomsskatt på høsten har det ikke vært kapasitet til 

disse aksjonene.   

  

  

  

Vi har imidlertid oppfordret medlemmene til å engasjere seg i 

verveaksjonen Akershus Ap satte i gang i oktober/november.   

 

"Mitt arbeiderparti" sitt samarbeid med OREGO bla avsluttet 1. oktober og et nytt opplegg 

for å erstatte det er under utvikling. Dette vil også omfatte hjemmeside og Facebook. Vi 

håper det blir et bra opplegg slik at vi kan få en ny moderne kontaktflate både til 

medlemmene, potensielle medlemmer og til det øvrige organisasjonsapparat 

Ved årsskiftet begrenses opplegget til en organisasjonsoversikt og mulighet for å sende Email 

og SMS til medlemmene, Ellers brukes Hjemmesiden vår på Facebook til noe informasjon. 

  

Årsmøte i Akershus  

Vi hadde 7 delegater på Årsmøte; Jan Balstad, Sidsel Tjernshaugen, Oskar Aartun, 

Ingrid Halbakken, Tone Frønes, Thobias Thune og Are Diesen. Nina Sandberg og Johannes 

Giske var der i egenskap av Styret i Akershus Ap og Fylkestinget. Viktig for oss var det at vi 

fikk et enstemmig Årsmøte til å støtte vårt arbeid med Fagerstrand ut-byggingen. 

Sverre Myrli og Nina Sandberg ble gjenvalgt som leder og nestleder. 

 

Representantskapet i Akershus Ap  

Representantskapet har hatt to Fellesmøter med Fylkestingsgruppa.   

Regionutviklingen sto på dagorden på det første møte. Her forelå det forslag fra et utvalg om 

en storregion som omfattet et område fra Halden til øverst i Hallingdal. Forsamlingen var 

negativ til en slik regiondannelse og var skeptisk til også en mer begrenset størrelse dersom 

ikke Oslo var med. Oslo hadde sagt nei til å inngå i en større region. Jan Balstad møtte.  

Det andre møte behandlet også Regionreformen som har utviklet seg til en vanskelig sak 

siden Oslo ikke vil delta i noen løsninger, men beholde de fullmaktene de har utover det som 

omfatter Fylkenes oppgaver. På dette møte skulle Representantskapet ta stilling til forslagene 

som var kommet inn fra Kommunepartiene til Arbeiderpartiets Landsmøte til våren 2017. 

Herunder våre 7 forslag. Alle forslagene vil bli oversendt, men styret i fylkespartiet hadde gitt 

noen forslag sin støtte og noen ville de ikke støtte. Styret ba så Representantskapet om 

tilslutning til sine støtte/ikke støtte anbefalinger. 4 av våre forslag ble støttet, 3 forslag fikk 

ikke forsamlingen støtte. Jan Balstad møtte fra Nesodden  

Siste møte i Representantskapet i Akershus Ap var 26. Januar. Dagsorden her var Valg 

av Valgkomite, Stortingsvalget, Kommunereformen i Akershus og Eventuelt. JanB og Hanna 

Krange møtte.  

Styret besluttet på sitt siste møte før julen 2016 at Årsmøte 2017 skulle avholdes 14. 2 på 

Folkets Hus, Fjellstrand.   

  

   

Ordførers beretning: 2016 i tilbakeblikk 

Et viktig år for Nesodden kommunes framtid ligger bak oss. Store deler av 2016 var vi 

folkevalgte opptatt med å ta stilling til kommunereformen. Bør Nesodden gå sammen med 

andre kommuner, eller skal vi gå videre som selvstendig kommune? Etter å ha ledet en bred 

og grundig lokal prosess, er jeg veldig fornøyd med at kommunestyret konkluderte på linje 

med Arbeiderpartiet, nemlig at Nesodden fortsetter på egen hånd. Så vil Stortingsvalget i 
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september vise om Nesodden kommune skal få ny ordfører til høsten. Hvis det skjer, er det 

godt å vite at vår utmerkede ordførerkandidat, gruppeleder Truls Wickholm, vil sette alle 

kreftene inn til beste for Nesodden Arbeiderparti og Nesoddens framtid. Her er noen små og 

store hendelser jeg har lyst til å trekke fram fra året som gikk, for å synliggjøre litt av bredden 

i arbeidet.  

Nesodden Arbeiderparti jobber for trygge barn, mobbefri kommune, der alle har et ansvar. I 

januar la vi planen for et mobbefritt oppvekstmiljø ut på høring. Vi arbeider for el-ferge og  

båtanløp på Fagerstrand, for å redusere utslipp av klimagasser,  og i januar møtte jeg 

byrådsleder og byråd for miljø og samferdsel i Oslo, for å be om at Oslo støtter 

pilotprosjektet om el-ferge. Ruters eiere, Oslo og Akershus, kan stille miljøkrav i anbud. Vi 

vil styrke frivilligheten og samarbeidet mellom Nesodden kommune, frivillige organisasjoner 

og de folkevalgte, blant annet ved å lage en lokal frivillighetsstrategi. I januar ble også 

forslag til frivilligstrategi lagt ut på høring. Arbeiderpartiet vil bidra til at kommunen er åpen 

og tilgjengelig og at innbyggerne har god tilgang på kommunale tjenester. Vi innledet derfor 

2016 med en aldri så liten lokaldemokratisk revolusjon: Møtedagen for formannskap og 

kommunestyre ble endret til onsdager, slik at vi kom på linje med resten av Follo. Møtene 

sendes på nett. Om helsa svikter, skal du være trygg på at du får den hjelpen du trenger. 

Arbeiderpartiet vil samarbeide med nabokommuner om det beste tilbudet for kommunal akutt 

døgnberedskap (KAD) og døgnlegevakt. I februar kunne vi glede oss over at Follo 

lokalmedisinske senter åpnet. Det har vært en jevn tilgang av pasienter, og kapasiteten dekker 

behovet.  

Arbeiderpartiet vil at alle som kommer til Nesodden, uavhengig av bakgrunn, skal møte et 

inkluderende lokalsamfunn. Nesodden kommune flagger alltid 6. februar, og sammen med 

Oslo var vi de eneste kommunene i hovedstadsregionen som markerte Samefolkets dag med 

egne arrangementer. Jeg håper flere følger etter. Vi har ansvar for omgivelsene våre – også 

utenfor kommunen. Under arbeidene med farleden, ba jeg i februar om full stans i 

sprengningene i Oslofjorden, inntil Kystverket hadde kartlagt miljøkonsekvensene ordentlig. 

Kommunereformen var det viktigste spørsmålet kommunene i Norge tok stilling til i 2016. 

Jeg har fra reformen ble vedtatt, ment at Nesodden som kommune og lokalsamfunn må 

vurdere spørsmålet grundig før vi konkluderer, og at lokalsamfunnet skal ha det siste ordet i 

en sak som gjelder vår felles framtid. Våren 2016 gikk det med mye tid til å vurdere dette. 

Som ordfører ledet jeg den tverrpolitiske arbeidsgruppa som styrte arbeidet. Fire alternativ 

ble vurdert: Ingen sammenslåing, sammenslåing med hele eller tilgrensende deler av andre 

kommuner i Follo, med Follo, eller med Oslo. Fakta og analyser ble samlet i en egen 

kommunal utredning, Follo-utredningen og en Oslo-utredning. Vi la stor vekt på dialog med 

lokalsamfunnet, og samrådde oss med innbyggere, næringsliv, frivilligheten og kommunens 

ansatte. I tråd med fagfolks anbefalinger gjennomførte kommunen en representativ 

innbyggerundersøkelse som kartla oppslutningen om de fire veivalgene. Vi hadde også en 

bred høring, folkemøter med mer, og informerte innbyggerne aktivt. Da flertallet av 

Follokommunene inngikk en intensjonsavtale om en ny storkommune, mente Arbeiderpartiet 

at Nesodden ikke burde bli del av denne, men ønsket en rådgivende folkeavstemning om 

dette konkrete alternativet. Folkeavstemningen ble gjennomført 12. juni. Etter forslag fra 

Arbeiderpartiet fikk 16-åringer stemme, det var mulig å forhåndsstemme elektronisk, og 

kommunen varslet på SMS før valgdagen. Avstemningen viste at flertallet av de deltakende 

mente Nesodden ikke burde bli del av nye Follo kommune. Kommunestyret tok sin endelige 
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avgjørelse i saken 15. juni, og vedtok at Nesodden fortsetter som selvstendig 

kommune.  Arbeiderpartiet fulgte rådet fra folket i sin stemmegivning, som vi hadde lovt.  

Arbeiderpartiet vil jobbe for at alle barn skal ha gode oppvekstsvilkår og like muligheter til å 

lykkes i livet. I april nådde vi en viktig milepæl da jeg på vegne av kommunen åpnet 

omsorgsboligene og opplærings- og aktivitetssenteret på Skoklefall: Moderne, universelt 

utformet og klima- og miljøvennlig. 

Politikk er også små handlinger, som til sammen kan bety mye. Jeg tok derfor initiativ til at 

Nesodden kommune flagget på halv stang med regnbueflagget, for å markere vår medfølelse 

med de som ble rammet av terroren i Orlando. I Nesodden skal vi ikke stilltiende være vitner 

til angrep på frihet, menneskeverd og mangfold. 

Solid kommuneøkonomi og lokal handlefrihet er avgjørende for gode tjenester og 

velfungerende lokaldemokrati. Som ordfører tok jeg derfor initiativ til en faglig og politisk 

gjennomgang av kommuneøkonomien, for å avdekke alle innsparings- og 

effektiviseringsmuligheter. I juni fikk det egne økonomiutvalget sin bestilte eksterne rapport 

fra Agenda Kaupang, og kommunestyret ba på dette grunnlag rådmannen legge fram et 

budsjett med nødvendig sikkerhetsmargin og med minst 12 millioner reduserte netto 

driftsutgifter i løpet av økonomiplanperioden.  

Arbeiderpartiet jobber for boliger for unge og eldre - både nord og sør i kommunen. I juni 

vedtok kommunestyret å inngå kontrakt om omsorgsboliger på Fjellstrand, et prosjekt med  

30 kommunale omsorgsboliger og 20 private omsorgsboliger, alle med kommunal 

tildelingsrett. Innflytning er planlagt vinteren 2019. 

Vi vil alltid preges av terroren 22. juli 2011 og glemmer aldri de vi mistet. Nesodden 

kommune skal fortsette å markere på årsdagen for hendelsene i regjeringskvartalet og på 

Utøya. Arbeiderpartiet la ned krans på minnesmerket i Vanntårnåsen 22. juli 2016.  

Etter kommunereformen mente jeg det var på tide å se på mulighetene for grensejustering 

mellom Frogn og Nesodden, såfremt innbyggerne i de aktuelle områdene selv ønsker det. 

Kommunestyret vedtok i desember å få startet en prosess der spørsmålet utredes i samarbeid 

med Frogn kommune. Fylkesmannen avgjør om det blir en justering. 

Kommunen er en del av verden. NRKs tv-aksjon i oktober, «Sammen får vi hjelpen helt 

frem», var til inntekt for Røde Kors sitt arbeid for bistand til mennesker rammet av krig og 

konflikt. Aksjonen var godt forberedt på Nesodden, med Frivilligsentralen, og lokale lag og 

organisasjoner bredt representert. Vår måte å gjennomføre på har faktisk fungert så godt at 

TV-aksjonen sentralt har valgt ut Nesodden som eksempelkommune i sine brosjyrer. Det er 

jeg stolt av!  

I november tok jeg initiativ til et opprop i Akershus, der ordførere ba om en ny 

hovedstadsregion med Oslo. Oslo og Akershus er landets største og viktigste 

sammenhengende bo- og arbeidsmarked, og er i praksis en funksjonell region allerede. Svært 

mye av det Akershus fylkeskommune driver med har konsekvenser for Oslo, og omvendt. Jeg 

mener en ny region må bygge på en naturlig geografisk enhet, som løser reelle behov, og som 

har utfordringene til den nære hovedstadsregionen i fokus. Oslo må med for god regional 

utvikling i vårt område. 
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Arbeiderpartiet, Miljøpartiet de Grønne, Høyre og etter hvert Venstre, gikk i desember 

sammen om ansvarlig budsjett for 2017, hvor vi sikrer gode tjenester i 2017 og tar 

nødvendige grep for å møte store utfordringer i 4-årsperioden: Klimaendringer, 

befolkningsvekst, flere lengelevende eldre, flere flyktninger som trenger beskyttelse, nye 

lovpålagte oppgaver, samtidig som skatteinntektene synker og vi får mindre fra staten. 

Høyre/Frp-regjeringens nye inntektssystem og kutt i finansieringen av enslige mindreårige 

asylsøkere, ga Nesodden 17 millioner mindre enn det KS sine prognoser tilsa, og utsiktene til 

bedring i økonomien er ikke lyse.  

Desember brakte en meget god nyhet på samferdselsområdet. Vi vil ha flere avganger med 

buss og båt, også i helgene, og endelig fikk vi gjennomslag på fylkestinget for halvtimesruter 

på Nesoddsambandet, en sak jeg har jobbet for siden jeg ble ordfører.  

Som alltid var jeg med da Nesodden Frivilligsentral arrangerte Julaften for alle. Vi bryr oss 

om hverandre på Nesodden. Ingen skal måtte være alene hvis de ikke vil det selv.  

Til sist, takk til partistyret, kommunestyregruppa, AUF, seniorgruppa og alle engasjerte 

medlemmer for at dere hver dag står på for et inkluderende, grønt og moderne Nesodden med 

like muligheter for alle.  Sammen gjør vi Nesodden enda bedre. 

Nina Sandberg                                                                                                                                

Ordfører 

 

Kommunestyregruppas beretning 

Sammensetning: Kommunestyregruppas faste medlemmer er: Nina Sandberg, Truls Wickholm, Tone 
Frønes, Johannes Giske Dalen, Liv Jessen, Cathrine Kjenner Forsland, Tonje Westby, Henrik Thune, 
Abobakar Rashid Mustafa, Roger Sollied Johansen, Hanna Krange, Janicke Ruud, Jan Balstad, Sidsel 
Tjernshaugen, Lars Petter Endresen. 

 Tonje Westby fikk fritak grunnet flytting og Ingrid Halbakken gikk inn som fast medlem. 

 Nina Sandberg, Truls Wickholm, og Tone Frønes er faste medlemmer av formannskapet.  Truls 
Wickholm er gruppeleder.  Truls Wickholm er leder av Skole- og oppvekstutvalget. Truls Wickholm, 
og Tone Frønes er i henhold til vedtektene gruppeledelse, og fungerer som dette i nært samarbeid 
med Ordfører Nina Sandberg. 

 Kommunikasjon og forankring: Møtene avholdes samme uke som formannskapet møter.  Saker som 
er til behandling i formannskapet og kommunestyret diskuteres i gruppemøtet.  En utfordring er at 
saker til kommunestyret, og som ikke behandles i formannskapet, ofte ikke er offentligjort når 
gruppemøtene avholdes.  Gruppemøtene avholdes i Tangenten. 

 Innkalling skjer via e-post til faste medlemmer i gruppa, vararepresentanter og de som for øvrig står 
oppført på kommunestyrelista samt styrets medlemmer.  Gruppemøtene er åpne for alle 
medlemmer. 

 Gruppemøtene har stort sett godt fremmøte av de faste medlemmene, vararepresentanter og 
representanter fra styret. 
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 Det er avholdt 13 gruppemøter i tillegg et dagsseminar. 

 Gruppa organiserer arbeidet slik at det er utvalgsmedlemmet som i hovedsak har ansvar for å ta 
saken som tilhører vedkommende utvalg når den kommer til kommunestyret.  Dette sikrer også at 
alle i gruppa markerer seg på talerstolen i kommunestyret.  Standpunkt skal allikevel forankres i 
gruppemøte.  Vi søker også å forankre spørsmål og interpellasjoner i gruppa før de fremmes. 

 Samarbeid med andre partier: Vi har en samarbeidsavtale med H og MDG som medfører at vi 
fremmer et felles budsjettforslag.  Budsjettet for 2017 bygger på konsulentfirmaet Agenda Kaupang 
AS sin rapport om økonomien i kommunen.  Det er satt av ca. 2,2% i disposisjonsfond.  Det er et 
stramt budsjett, men vi har klart å prioritere barn og unge.   

Truls Wickholm                              Tone Frønes                                                                                                              
leder                                                 Nestleder 

 

Årsmelding 2016 fra  

Nesodden Arbeiderparti Seniorgruppa 
  

Seniorgruppa til Nesodden Arbeiderparti er et tilbud til partiets medlemmer over 60 år. 

Formålet med gruppa er politiske diskusjoner og sosialt samvær. Seniorgruppa søker å være 

en ressurs for Nesodden Arbeiderparti. 

Organisering 

Leder i 2016 var Karl Rogne og sekretær var Liv Jessen som i etterkant av møte sender 

referater fra møtene til alle medlemmer i seniorgruppa. Det er utarbeidet vedtekter for 

Seniorgruppa, og leder møter som observatør på styremøter i Nesodden Arbeiderparti. Vi 

anser det viktig å holde god kontakt med partiledelsen. 

Økonomi 

Det er ikke innført kontingent for medlemmene, ei har vi mottatt økonomisk støtte fra 

eksterne til gruppa. Alle utgifter er båret av det enkelte medlem. Møtene har blitt holdt på 

Flasken restaurant på Flaskebekk, på en tirsdag fra 12.15 til 14.00.  

Aktiviteter/møter  

 

Seniorårsmøte. Jan ble valgt til leder, men varslet at han ville trekke seg om 

han ble valgt til partileder.  

Vi hadde først et ekstraordinært årsmøte i seniorgruppa med valg som eneste 

punkt. Jan som var blitt valgt som leder for Nesodden Arbeiderparti, ledet 

møtet. Karl ble valgt til leder og Liv til nestleder/sekretær. 

I det etterfølgende seniormøtet redegjorde Nina for ”kjøkkensaken” samt om 

regionutvikling og kommunesammenslåing. 
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Bjørn Hansen snakket om valget i USA 

Besøk til og orientering om legevakta på Ski. 

Seniormøte om Oslofjordforbindelsen. Thore Hagberg redegjorde for de 

aktuelle alternativene 

Skikkelig seniorinnsats for arrangementet på Folkets hus 

Amund Vik som leder partiets utredningssekretariat snakket om den 

politiske situasjon og den kommende valgkampen  

Misforståelse gjorde at rådmann Geir Grimstad ikke kom for å snakke om 

OPS og boliger på Fjellstrand som avtalt 

Kjell Engebretsen Akershus snakket om eldrepolitikk 

Bjørn Hansen bidro på nytt om valgkampen i USA 

Jørgen Lorentzen snakket om situasjonen i Tyrkia 

Julemøte hvor Jan redegjorde for en del aktuelle saker i partiet og deretter 

var det fritt fram for å ta opp spørsmål medlemmer hadde på hjertet. Det 

kom bl.a. inn følgende forslag til mulige temaer for 2017:  

 Valget 2017 

 Eiendomsskatt 

 Frihandel 

 Fordeler og ulemper med folkeavstemninger 

 Brexit 

 Nato 

 Trumps Amerika 

 OPS 

 Midtøsten 

 Israel 

 Sigøynersituasjonen i Europa/Norge 

 Staten som kapitalist 

 Befolkningsøkningen i verden (+miljøperspektiv) 

 Privatisering (for eksempel helsevesen og lignende.) 

 Klima og klimaflyktninger 

 Skolen og frafallet i videregående skole 

 

2016 var et år med store politiske utfordringer i Norge og verden. Seniorgruppa i Nesodden 

Arbeiderparti ønsker å opplyse seg, diskutere og gjøre seg opp meninger om mange av disse 

viktige nasjonale og globale spørsmålene. Vi er en aktiv gjeng som liker å diskutere og det 

lover bra for 2017.  

Ledelsen av seniorgruppa har et ønske om at flere seniorer skal kunne være aktive og delta i 

våre gode møter.  Vel møtt neste år. 

 

Karl Rogne                                                                                      Liv Jessen                                      

leder                                                                                                Sekretær 
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Kvinnekontakt 

 
Det er opprettet egen facebook side for kvinnenettverket. Denne heter Nesodden AP`s 

Kvinnenettverk. Denne har 54 medlemmer. Det blir brukt som informasjonskanal omkring 

arrangementer og annen informasjon som er til glede og nytte for kvinnenettverket.  
 

Det ble gjennomført 8.mars feiring på Tangenten Øvre plan. Det ble godt oppslutning 

omkring arrangementet, ca 70 møtte. Det ble holdt foredrag og delt ut kake og kaffe. 

Arrangementet ble sett på som veldig vellykket. Det ble rettet ønske om å gjennomføre dette 

også i 2017. 

 

Walk The Talk med Ordføreren, ble gjennomført i 28.mai. Tema for turen var kvinner i 

politikken, turen gikk rundt Berge området. Ikke mange som møtte, men initiativet ble sett på 

som godt, og kan gjerne prøves igjen.   

 

Det ble invitert til kræsj kurs i budsjettarbeid lokalt fra Kvinnenettverket i Akershus AP 

v/Tonje Brenna da etter innspill fra flere kvinnekontakter i Arbeiderpartiet.  

 

Therese Thoren                                                                                                                                 

Kvinnekontakt 

 

 

5 Innkomne forslag til Vedtektene 

 
Forslag til årsmøte i Nesodden Ap fra Kari Agnor 

Under vedtektenes bestemmelser om styret praktiserer vi i dag et styre på 5 medlemmer hvor 

alle står på valg hvert år. Dette er upraktisk, svekker partiets rolle og skaper en håpløs mangel 

på kontinuitet. Med toårige valg og at en velger halve styret første gang for et år kommer en 

inn i en rytme som vil styrke partiorganisasjonen. 

Forslaget: Det velges 5 styremedlemmer og tre varamedlemmer. Leder, kasserer og 

kvinnekontakten samt 2.og 3. varamedlem velges for et år. Nestleder og sekretær, samt 

1. varamedlem velges for to år. (Leder av kommunestyregruppa og Leder av AUF 

tiltrer styret med alle fullmakter, ordfører, medlem av fylkestingsgruppa og leder av 

Seniorgruppa har rett til å møte med tale og forslagsrett). Fra neste år velges de som 

står på valg for to år. 

Styret tiltrer forslaget, med den endring at alle tre vararepresentantene velges for et år av 

gangen. Forslaget blir gjort gjeldene fra neste ordinære årsmøte 

 

6. Innkomne forslag  

Likestilt mulighet til foreldrepermisjon ved adopsjon fra Johannes Dalen Giske. 

Forslag til vedtak: 

Nesodden Arbeiderparti mener at folketrygdloven § 14-6 må endres slik at mødre og 

fedre får en likestilt mulighet til å ta ut foreldrepermisjon ved adopsjon. 



 16 

Begrunnelse: 

Folketrygdloven § 14-6 bestemmer hva som skal til for at foreldre får rett til foreldrepenger 

ved fødsel og adopsjon. Litt forenklet er vilkåret at man må ha jobbet i seks av de siste ti 

månedene før man tar ut permisjon. Regelen er felles for fødsel og adopsjon.  

Dette gir fedre en fleksibilitet: hvis man ikke har opptjent rett til foreldrepenger når man blir 

far, kan man jobbe i seks måneder og ta ut permisjon etter det. Mødre som føder må ta ut 

permisjon i forbindelse med fødselen, og må derfor ha opptjent retten innen de går ut i 

barselspermisjon. Men selv om mødre som adopterer ikke er pålagt å ta ut permisjon med en 

gang, står det i loven at de må ha opptjent retten innen adopsjonen. Hvis de ikke har det, får 

de ikke foreldrepenger, selv om de skulle oppfylle kravet senere. Dette er urettferdig, og 

nærmer seg usaklig forskjellsbehandling. 

Ved fødsel er det er det biologien som setter rammene, og dermed også naturlig å fastsette et 

eget tidspunkt for når mor må ha opptjent sin rett til foreldrepenger. Ved adopsjon er det 

derimot ingen grunn til å forskjellsbehandle foreldrene. Det er ikke sånn at en mor 

nødvendigvis må ta ut permisjon først ved adopsjon, og når regelen er utformet sånn som den 

er, fratar den adopterende mødre en fleksibilitet som den gir til adopterende fedre.  

Konsekvensen av å ikke kunne ta permisjon, er at man går glipp av viktig tid til å knytte bånd 

med barnet sitt. Ved adopsjon er denne tiden kanskje enda viktigere, og loven burde ikke 

diskriminere adopterende møter på denne måten. Derfor må regelen endres. 

Styret tiltrer forslaget. Forslaget oversendes Akershus Aps Årsmøte 2017. 

 
 

Næringslivsutvikling på Nesodden. Fra Jan Balstad. 
 
I valgprogrammet til Nesodden Arbeiderparti står det at vi vil; sikre en utvikling 
som skaper næringsliv og arbeidsplasser i grendene og dermed redusert 
transportbehov. Stimulere til næringsutvikling der vi har spesielle fortrinn, for 
eksempel helse i tilknytning til Sunnaas sykehus og Rehabsenteret, maritime 
næringer på Svestad, Spro og Fagerstrand. 
 
Skal disse målene nås må det endringer til i Kommunens innstilling ovenfor 
næringsutvikling og kommunestyret må prioritere investeringer som kan gi framtidige 
inntekter. Næringspolitikk er ikke en del av kulturpolitikken, men en spesiell oppgave 
som krever egne ressurser, kompetanse og prioritet. Kommunen må få 
næringsutvikling som et eget satsingsområde og ikke som i dag en liten del av 
mange andre kommunale oppgaver. Kommunen må tilrettelegge for at grundere, 
eksisterende næringsliv og potensielle investorer vil satse på å kunne utvikle 
virksomhetene på Nesodden. Arealer for næringsbygg må klareres og utbyggere må 
føle seg velkommen og ikke minst må kommunen gjøre det lettere å omstille 
virksomheter som krever utvidelser. En viktig forutsetning for en positiv 
næringsutvikling er infrastruktur og gode relasjoner til de som har ansvaret for vei, 
telekommunikasjoner, kollektivtransport osv. Kommunen må som en viktig del av 
dette være ajour med næringslivets behov i årene framover, vi lever i en tid med mye 
omstilling og skal Nesodden kunne ta sin del av befolkningsutviklingen på Østlandet 
må antallet arbeidsplasser i kommunen økes betydelig. Kommunestyret må i 
samarbeid med administrasjonen sørge for at det utvikles en egen næringsplan for 



 17 

Nesodden, at næringsutvikling får sin egen plass i administrasjonen og at 
tilrettelegging av næringsarealer blir nødvendig prioritert.    

 

Styret tiltrer forslaget og foreslår at det oversendes Kommunestyregruppa. 

 

Behandlingen av Kommunestyregruppas modell for Eiendomsskatt.  

I vedtaket på det Ekstraordinære Årsmøte 29.9-16, hvor spørsmålet om Eiendomsskatt ble drøftet 
heter det:  
 ” Nesodden Ap tar debatten til etterretning. På bakgrunn av dette gjøres følgende:  
Med utgangspunkt i rådmannens utredning om å innføring av eiendomsskatt, og økonomien i 
kommunen/budsjettforslaget får kommunestyregruppa i oppgave å jobbe frem et forslag som 
årsmøte 2017 kan ta stilling til.  
Denne bør inneholde klare anbefalinger om hvordan en eiendomsskatt skal brukes og hvem som 
eventuelt burde betale den.  
Det bør også inneholde en analyse om hva det vil kunne bety å ikke innføre en eiendomsskatt.”  
 

Styret har mottatt opplegget fra Kommunestyregruppa:  
 

Forslag fra kommunestyregruppa for hvordan innføre eiendomsskatt. 
 

 (Kommunestyregruppa fikk i oppgave av det ekstraordinære årsmøte å lage et forslag til 

hvordan en eiendomsskatt kunne se ut på nesodden, og hvordan den kunne innføres. Denne 

teksten er svaret på det. Gruppa har ikke tatt stilling til for eller i mot   
eiendomsskatt). 
  

Kommunestyregruppa gis anledning til å gå inn for eiendomsskatt i kommunestyret 

dersom det finnes et bredt flertall for dette.  

Eiendomsskatten skal basere seg på faktisk taksering slik at gjelden takst blir stående 

fast i 10år og er forutsigbar for innbyggerne. 

Eiendomsskatten skal ikke overstige følgende grunnlag. Gjør den det vil arbeiderpartiet 

forplikte seg til å stemme i mot. 

Bunn fradraget skal minimum være 2 millioner. 

Satsen skal ikke være høyere enn 2 promille. 

For en gjennomsnittsbolig på nesodden (4.1millioner) vil dette bety 330 kroner i 

måneden. 

Skatten skal ikke kunne brukes til løpende drift av kommunen. 
Unntak for dette er årlige tilskudd til frivillighet, kultur og idrett. 

Skatten skal ellers gå til innvesteringer. Herunder prioriteres skole, barnehage og 

eldreomsorg. 

Ved å finansiere flere innvesteringer via denne skatten får kommune mulighet til å 

legge om til en bedre kvalitetsmessig og økonomisk rasjonell drift, samtidig som 

byggingsmassen som tjenestene levers i holder en høyre kvalitet enn uten. 

Arbeiderpartiet vil foreslå at dette lages som en del av reglementet til kommunestyret. 

Det betyr at reglementet eventuelt må endres før praksis rundt dette kan endres. 

Dersom eiendomsskatt innføres på dette grunnlaget vil arbeiderpartiet aktivt forplikte 

seg til ikke å gå utover dette gjennom programmet for 2019-2023. 
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Fakta om Nesoddens økonomi:  

         Nesoddens inntekter er redusert med om lag 17 millioner siden 2015. 

         Utgifter til tjenester har økt mer enn det er kompensert for gjennomdemografi i 
samme perioden. 

         Nesodden har behov for omfattende investeringer på skole, barnehage, 
eldreomsorg, og trossamfunn de neste årene, dersom kommunen skal vokse i tråd 
med Arbeiderpartiets ambisjoner. 

Hva betaler man ved bunnfradrag på to millioner og to promille? 

         Bolig opp til 2 millioner = ingen eiendomsskatt 

         Bolig på 3 millioner = 166kr/mnd. 

         Bolig på 4 millioner = 333kr/mnd. 

         Bolig på 5 millioner = 500kr/mnd 

         Bolig på 6 millioner = 666kr/mnd. 

         Bolig på 8 millioner = 1000kr/mnd 

I dette forslaget åpnes det for at kommunestyregruppa til Nesodden Ap under bestemte 
forutsetninger kan gå inn for det foreliggende opplegg i inneværende periode. 
Dette er det uenighet om og det foreligger at forslag fra Svein Helge Johansen som ikke 
ønsker å innføre eiendomsskatt i denne perioden. 
 
Forslaget fra Svein Helge Johansen: 
 
Nesodden Ap vil ikke gå inn for at det innføres eiendomsskatt på boliger i inneværende 
kommunestyreperiode.  
Dette er i tråd med vedtaket partiet gjorde ved behandlingen av partiprogrammet for 
denne perioden og som vi forsikret våre velgere om i valgkampen.  
Den økonomiske situasjon for kommunen er ikke i en slik forfatning at et løftebrudd vil bli 
forstått i denne saken.  
Nesodden Ap vil om den økonomiske situasjon vesentlig endrer seg, komme tilbake til 
spørsmålet i neste kommunestyre-periode.  
  

Styret har drøftet saken og vil foreslå at Årsmøte legger til rette for en grundig debatt om 
saken. Styret har delt seg i synet på om Eiendomsskatt kan innføres i inneværende periode 
(2015 – 2019) eller ikke.  
 
Det ene alternativet er å vedta den foreliggende modellen med muligheten for 
kommunestyret å gå inn for Eiendomsskatt i denne perioden.  
 
Det andre alternativet er å si nei til at Eiendomsskatt kan innføres i denne perioden og 
oversende forslaget fra kommunestyregruppa til den programkomite som skal komme med 
forslag til Kommuneprogram for neste periode. Tilsier kommunens økonomi det og at våre 
saker krever det kan Eiendomsskatt bli en del av-  programmet for 2019 – 2023, og den 
etterfølgende valgkamp.  
For å presentere de to alternativene gis det 15 minutter til innledning til debatt.  
Årsmøte voterer over de to alternativene når debatten er avsluttet.  
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Stortingsvalgliste for Akershus Arbeiderparti.  

Nominasjonskomiteen i Akershus Arbeiderparti har på sitt møte den 29. 

september 2016 enstemmig vedtatt sitt endelige forslag til 

stortingsvalgliste for 2017.  

Forslaget, som bygger på innsendte forslag fra kommunepartiene, 

partiavdelingene og AUF i Akershus, er balansert med tanke på fordeling 

av de fremste plasser mellom regionene/AUF. Blant de ti første 

kandidatene er det to kandidater foreslått av kommunepartier på Øvre 

Romerike, to fra Nedre Romerike, to fra Follo, to fra Vestregionen og to 

kandidater foreslått av AUF i Akershus. Forslaget oppfyller vedtektenes 

krav om kjønnsbalanse med 12 kvinner og 11 menn. Aldersspredningen er 

god og på samme nivå som ved de siste stortingsvalgene. Det har vært 

viktig for nominasjonskomiteen å få med så mange kommunepartier som 

mulig på lista. 16 av 22 kommuner er representert.  

Nominasjonskomiteens enstemmige innstilling til Nominasjonsmøtet ble 

senere godkjent av Nominasjonsmøte. Lista som følger:  

8.        1 Anniken Huitfeldt, Ullensaker (f. 1969)   

9.        2 Sverre Myrli, Skedsmo (f. 1971)   

10. 3 Nina Sandberg, Nesodden (f. 1967)   

11. 4 Åsmund Aukrust, Bærum (f. 1985)   

12. 5 Tuva Moflag, Ski (f. 1979)   

13. 6 Mani Hussaini, Ullensaker (f. 1987) (AUF)  

14. 7 Elisabeth Fanghol, Asker (f. 1983)   

15. 8 Halvard Ingebrigtsen, Lørenskog (f. 1970)   

16. 9 Tonje Brenna, Ullensaker (f. 1987)   

17. 10 Ole Guttorm Brenden, Eidsvoll (f. 1977)   

18. 11 Kirsten Sandberg Natvig, Bærum (f. 1966)   

19. 12 Martin Ludvigsen, Vestby (f. 1986)   

20. 13 Anne Odenmarck, Ås (f. 1955)  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21. 14 Stein Lie, Aurskog-Høland (f. 1961)   

22. 15 Fatima Valdes Haugstvedt, Oppegård (f. 1959)   

23. 16 Ståle Grøtte, Rælingen (f. 1977)   

24. 17 Ina Libak, Bærum (f. 1989)   

25. 18 Ole Kristian Vefferstad, Ski (f. 1967)   

26. 19 Maritta Solås Moen, Lørenskog (f. 1970)   

27. 20 Ole Harald Slemdal, Gjerdrum (f. 1954)   

28. 21 Solav Abbas, Asker (f. 1970)   

29. 22 John Harry Skoglund, Fet (f. 1957)   

30. 23 Hilde Thorkildsen, Nittedal (f. 1963)  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SAMHOLDSSANGEN 

1. Sleggene synger og hamrene slår, hør, kamerat, den sangen er vår.  

Kom, la oss bære dens malmtunge klang ut over arbeidets Norge!  

Under vårt virke for dagens brød gir den oss styrke og troens glød. 

Sangen om samhold, vår egen sang, Syng den for framtidens Norge! 

 

2. Enige skarer i trampende takt styrket vår sak og øket vår makt. 

Når vi i morgen blir tusener til, så skal du se hva vi evner! 

Alle de tause som åket bar løfter sin panne og gir sitt svar. 

Frihet for folket er det vi vil, når vi til arbeidet stevner! 

 

3. Veien mot rettferd og lysere kår, hør, kamerat - den veien er vår! 

Gjennom vårt arbeides skapende trang bygger vi frihetens Norge!  

Ingen skal trygle med bøyet rygg, alle skal heve sin daglønn trygg. 

Sangen om samhold, vår egen sang, syng den for framtidens Norge! 
Tekst: Arne Paasche Aasen. Melodi: Jolly Kramer-Johansen.  

 

 

TA HVERANDRE I HÅNDA OG HOLD 

1 Vi har gått under faner og flagg på en lang vei fra natt imot dag. 

Hån og spott har vi tålt, men når styrke ble målt 

var vi sterkest – vi kjempet i lag. 

2 Det har hendt våre rekker ble brutt av soldater med kuler og krutt. 

Men vår mannsterke hær med de brukne gevær 

sto som fjell, og de seiret til slutt. 

3 Mang en bauta vil stå uten navn – reist av tårer, av sult og av savn – 

over kvinner med mot som var stamme og rot 

for et mai-løv som vi fikk i favn. 

4 Det fins de som har snudd seg og gått, som tror frihet er no’ man har fått. 

De vil smi for seg selv, tror på evner og hell. 

Slike folk har vår framtid forrådt. 
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5 Nei, nå gjelder det mere enn før! For hvis samholdet rakner og dør, 

venter fiender nok som vil splitte vår flokk. 

Og vår flamme blir aske og glør. 

6 Du skal synge, men aldri i moll! Du skal kjempe, men aldri med vold! 

Tusener støtter vår sak, så vær stolt og stå rak! 

Ta hverandre i handa, og HOLD! 


